
       Protokół Nr 5.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 28 marca 2011 roku.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  8 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W  posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Ireneusz  Dzienisiewicz  i  Karol 
Marchel.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście oraz:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Inspektor  ds.  ochrony  zdrowia  i  opieki  społecznej  Wydziału  PiSS  –  Anna 

Lewandowska,
 Pełnomocnik Prezydenta Miast ds Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii – Irena 

Podlecka.
Przyjęty porządek obrad:

1.  Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Informacja  Wydziału  PiSS  na  temat  organizowanych  imprez  prozdrowotnych 

planowanych w tym roku.
4. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady  Miasta.
5. Sprawy różne i wolne wnioski.
6. Wizyta Komisji w noclegowni „MONAR MARKOT” i Św. Ojca Pio.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad, proponując by w punkcie ostatnim udać się z wizytą do noclegowni 
Św. Ojca Pio oraz „Monar Markot”.

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 
zaproponowany porządek obrad jw.  
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół  Nr  4.2011  z dnia  21  lutego  2011  roku  z  ostatniego  posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił  najważniejsze prozdrowotne 

działania Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji dostępne dla wszystkich chętnych 
na rok 2011 – informacja w załączeniu do protokołu. Oferta jest bardzo bogata, jeśli 
chodzi  o  obszar  aktywnego  wypoczynku.  Staramy  się  również  realizować  takie 
działania w ramach współpracy grantowej oraz włączać sport i turystykę w programy 



profilaktyczne. Wydział PISS przygotuje szczegółowy i aktualny wykaz planowanych 
imprez na ten rok.

Do punktu  4- ego
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych 

tematycznie z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.

Pełnomocnik Irena Podlecka omówiła zmiany w budżecie miasta na 2011 rok 
w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Pełnomocnika 
Prezydenta Miasta ds. Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii

Zwiększeniu ulegają wydatki w budżecie miasta na 2011r. o kwotę 195.205,25 
zł   z  wolnych  środków  roku  ubiegłego,  które  przeznaczone  będą  na  realizację 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011 
rok.  W związku  z  art.  182 ustawy  o  wychowaniu  w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi dochody z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 
mogą być wykorzystywane jedynie na realizację gminnych programów profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów przeciwdziałania 
narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne cele. 

W nawiązaniu do powyższego zwiększa się wydatki w dziale 851 Rozdziale 
85154 Przeciwdziałanie Alkoholizmowi  z przeznaczeniem na realizację Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011r.:
§  6050 – 150.000 zł  – zadanie z zakresu organizacji  czasu wolnego dla  dzieci  i 
młodzieży:  przygotowanie  bazy do tworzenia  miejsc  kontrolowanego  i  aktywnego 
spędzania czasu wolnego przez młodzież na osiedlach miejskich w Ełku – projekt 
„Wielki sport na małych osiedlach”  - skate park  - § 4170 – 10.206,45 zł – zadanie 
związane z realizacją  programów profilaktycznych dla dzieci  i rodziców w szkołach 
samorządowych         
§ 4300 – 32.000 zł – zadanie związane z   realizacją programu „pedagog uliczny” – 
koncert połączony z festynem rodzinnym w parku miejskim oraz dyżurami psychiatry 
dziecięcego w Poradni Rodzinnej Urzędu Miasta w Ełku
§ 4110 - 2 582,30 zł 
§ 4120 - 416,50 zł utworzenie pochodnych do wynagrodzenia osób świadczących 
usługi podczas realizacji programu „Daj mi szansę ja też potrafię” – pedagog uliczny.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił   zmiany w budżecie miasta 
Ełku na 2011 rok w zakresie zmian w dochodach i  wydatkach MOPS. Zgodne z 
decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego nr FK 2/2011 z dnia 23 lutego 2011 r. 
zwiększa się dotację za zadania własne MOPS o kwotę 154.425 zł - dotacja celową z 
budżetu  państwa.  Zwiększa  się  wydatki  bieżące  MOPS o  kwotę  7 632  zł,  kwotę 
146.793 zł zwiększa wolne środki budżetu.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  jednomyślnie  –  5  głosami  „za” 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku w 
części dotyczącej prac Komisji.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił  projekt uchwały  zmieniający 

uchwałę   Nr XLV/429/09 Rady Miasta Ełku z dnia  17 listopada 2009 r. w sprawie 
ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości  opłat  dodatkowych  za 
niedopełnienie  obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz  zasad 
korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy Ełk oraz 
gminy Stare Juchy zmienionej uchwałą Nr LII/474/10 Rady Miasta Ełku z dnia 27 
kwietnia 2010 r. oraz uchwałą Nr V.38.2011Rady Miasta Ełku z dnia 22 lutego 2011r.

 Zmiany  w  projekcie  uchwały  dotyczą  zmian  w  zakresie  uprawnień  do 
ulgowych przejazdów studentów szkół wyższych.



W załączniku Nr 3 do w/w uchwały § 1 ust. 2  pkt. 2) o brzmieniu:
„2) studenci szkół wyższych do ukończenia 26 roku życia na podstawie ważnej 

legitymacji studenckiej"
po  uzgodnieniu  z  gminami:  Ełk  i  Stare  Juchy  proponuje  się  zastąpić 

następującą treścią:
„9) studenci szkół wyższych na podstawie ważnej legitymacji studenckiej.”
Zgodnie  z  art.  188  ustawy  z  dnia  27  lipca  2005  r.  Prawo  o  szkolnictwie 

wyższym (Dz. U. Nr  164 poz. 1365 z późn. zm.) studentowi przysługuje prawo do 
korzystania z 50 % ulgi w opłatach za przejazdy publicznymi środkami komunikacji  
miejskiej bez względu na wiek a nie jak dotychczas do 26 lat. 
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  jednomyślnie  –  5  głosami  „za” 
zaopiniowali pozytywnie omówiony projekt uchwały jw.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił  projekt uchwały   w sprawie 

przejęcia  od  Wojewody  Warmińsko–Mazurskiego  zadań  należących  do  zakresu 
administracji  rządowej  dotyczących  utrzymania  grobów  i  cmentarzy  wojennych 
znajdujących się na terenie Gminy Miasto Ełk oraz upoważnienia Prezydenta Miasta 
Ełku  do  zawarcia  Porozumienia  określającego  zakres  obowiązków  stron  oraz 
odpłatność za wykonywane czynności.  23 marca 2011 r. wpłynęło do tut.  Urzędu 
pismo w sprawie powierzenia Gminie Miasto Ełk prowadzenia zadań zleconych z 
zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących  obowiązku  utrzymania  grobów  i 
cmentarzy wojennych wraz z propozycją przyznania dotacji w kwocie 10.000 zł.

Przyjęcie uchwały w tej kwestii i przesłanie jej kserokopii do w/w Urzędu jest 
podstawą podpisania powyższego Porozumienia. Z chwilą jego zawarcia przekazana 
zostanie  z  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Olsztynie  kwota  dotacji  na  realizację 
powyższego zadania.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  jednomyślnie  –  5  głosami  „za” 
zaopiniowali pozytywnie omówiony projekt uchwały jw.

* * *
Inspektor  ds.  ochrony  zdrowia  i  opieki  społecznej  Wydziału  PiSS  –  Anna 

Lewandowska omówiła  projekt uchwały w sprawie trybu i  sposobu powoływania i 
odwoływania  członków Zespołu  Interdyscyplinarnego  w  Ełku  oraz  szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. W  związku  ze  stwierdzeniem  nieważności 
wcześniej  podjętej  uchwały  przez  Wojewodę  Warmińsko-Mazurskiego  został 
przygotowany nowy projekt uchwały uwzględniający uwagi zawarte w uzasadnieniu 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  jednomyślnie  –  5  głosami  „za” 
zaopiniowali pozytywnie omówiony projekt uchwały jw.

 
Do punktu  5 - ego 

 Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska zwróciła się z propozycją, by 
porozmawiać z Prezesem MZK na temat jednolitych ubrań kierowców autobusów. 
Byłaby to pewne kultura i promocja miasta.

Kolejna  sprawa  dotyczy  środków  finansowych  na  inwestycje  niezbędne  do 
wykonania w szpitalu „Pro-Medica”. Dobrze byłoby zatem zaprosić Prezesa Andrzeja 
Bujnowskiego na posiedzenie Komisji w tym temacie.

Z-ca Prezydenta  Miasta Artur  Urbański  dodał,  że w takim spotkaniu powinien 
również uczestniczyć Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju, gdyż jest to kluczowy 
wydział do pozyskiwania środków zewnętrznych.

Radny Romuald Szuliński poruszył sprawę graffiti wykonywanego przez kibiców 
„Mazura”  na  różnego  rodzaju  obiektach  budowlanych,  przystankach  MZK. 
Należałoby ten problem poruszyć na zebraniu Zarządu Klubu „Mazur”. 



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  trudno  będzie  takie  „ozdoby” 
wyeliminować. Potrzebne byłyby tutaj działania systemowe.

Radny  Romuald  Szuliński  zwrócił  uwagę  na  zachowanie  zawodników  klubu 
„Mazur”, którzy po uhonorowaniu dyplomami wręczonymi przez Prezydenta Miasta, 
przed Urzędem Miasta ostentacyjnie je podarli i wrzucili do kosza na śmieci. Kolejna 
sprawa dotyczy boiska piłkarskiego MOSiR. Kluby otrzymały zakaz wchodzenia na 
murawę.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – był zrobiony przegląd boiska i trawa jest  
w  takim  stanie,  że  nie  wolno  tam  wchodzić.  Problemem  może  być  konstrukcja. 
Będzie robione badanie specjalistyczne zagęszczenia i ukorzenienia trawy.

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Irena  Markowska  poruszyła  problem  psich 
odchodów. Należy przystąpić do konkretnych działań. Straż Miejska powinna karać 
mandatami  właścicieli  psów za niesprzątanie po swoich  pupilach.  Komentarz jest 
taki, że Straż Miejska wypisuje jedynie mandaty za złe parkowanie.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – rozważamy, co dalej ze Strażą Miejską. 
Chcemy się spotkać z Policją w temacie zadań Straży Miejskiej.

Do punktu  6- ego
Członkowie Komisji udali się z wizytą  do noclegowni Św. Ojca Pio prowadzonej 

przez Caritas Diecezji Ełckiej.
Po terenie  noclegowni  Św.  Ojca  Pio  oprowadził  członków Komisji  ks.  Dariusz 

Kruczyński.  Noclegownia  jest  wyposażona  w  proste,  drewniane  meble,  piętrowe 
łóżka, pokoje 2-, 4- lub 6-osobowe.
Noclegownia  posiada  49  miejsc  noclegowych  (w  tym  kilka  dla  kobiet),  świetlicę, 
pomieszczenia socjalne. Placówka realizuje program wychodzenia z bezdomności. 
Ks.  Dariusz Kruczyński  powiedział,  że  największym problemem jest  bardzo małe 
dofinansowanie przekazywane przez miasto w ramach konkursu grantów. Jest to 11 
tys.  zł.  Mamy  zatem  na  dzień  2,30  zł  na  osobę.  Jest  to  zadanie  miasta 
wyszczególnione w opiece społecznej.  Dlatego też  powinno być  rozpatrywane  w 
innym trybie. Tymczasem stratujemy do konkursu i co roku te fundusze są jeszcze 
obcinane. Na ostatnim pietrze noclegowni są jeszcze mieszkania tzw. Interwencyjne.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  powiedział,  że będzie Komisja  na ten 
temat  rozmawiała  z  Prezydentem  Miasta,  by  zmienić  zasady  dofinansowania. 
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski dodał, że ze swojej strony oferuje pomoc i 
przyjęcie, jeśli zajdzie taka konieczność w poradni chorób dermatologicznych.

Ks.  Dariusz  Kruczyński  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  pomoc  medyczną 
pensjonariusze  noclegowni  korzystają  z  lekarzy  rodzinnych  oraz  108  Szpitala 
Wojskowego.  Najważniejszym  problemem  jednak  jest  tutaj  niezwykła  szczupłość 
środków finansowych.

* * *
Następnie  członkowie  Komisji  udali  się  do  Domu  dla  Osób  Bezdomnych  i 

Najuboższych Monar-Markot przy ul. Kościuszki 19. Po obiekcie oprowadził radnych 
Kierownik Nikodem Kemicer. Noclegownia jest przeznaczona dla ok. 32 mężczyzn i 
działa całą dobę. Obecnie przebywa w niej  30 osób. Prowadzona jest kuchnia w 
ramach  prac  społecznie  użytecznych  przez  samych  pensjonariuszy,  którzy  mają 
książeczki zdrowia wystawione przez sanepid.
Budynek noclegowni  stoi  w pasie drogowym planowej  „małej  obwodnicy”.  Trzeba 
byłoby już teraz zacząć szukać nowej lokalizacji. Osoby przebywające w noclegowni 
mają dostęp do opieki medycznej.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski powiedział, że ze swojej strony oferuje 
pomoc  i  przyjęcie,  jeśli  zajdzie  taka  konieczność  w  poradni  chorób 
dermatologicznych.



Kierownik  Nikodem  Kemicer  zwrócił  uwagę,  że  można  byłoby  osoby  tutaj 
przebywające wykorzystać do prac porządkowych na terenie miasta. 
Jeśli  chodzi  o  budynek  pojawił  się  problem spękanych  ścian.   Jest  to  wynikiem 
prowadzonych  obok  prac  budowlanych  przy  sieci  kanalizacyjnej,  deszczowej. 
Problem  był  zgłaszany  firmie  wykonującej  prace.  Przychodził  kierownik  budowy, 
jednak nic się nie zmieniło i nie podjęto żadnych działań.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  powiedział,  że podejmie ten temat na 
następnym posiedzeniu Komisji. Należy to wyjaśnić.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  podsumowując, 
powiedział,  że  noclegownie  powinny  być  finansowane  na  zasadzie  umowy  na 
konkretne zadanie.

Temat  finansowania  noclegowni  zostanie  podjęty  na  kolejnym  posiedzeniu 
Komisji.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   
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